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  Vážení přátelé, 

rok ulétl mezi prsty a my se opět setkáváme nad články a 

snímky příběhů a událostí ze všech našich pracovišť, 

které tvořily děti a zdokumentovaly paní učitelky. Stačí 

se začíst a prohlédnout si fotografie, které nejlépe 

vystihnou atmosféru daných okamžiků. Pojďme se 

společně podívat, jak se daří dětem v mateřských školách 

Kuřim, co je nového, 

kam se děti podívaly, 

kdo za nimi přijel s 

programem, zkrátka, 

co se pořád děje☺ 

             

 

 

 

 

 

 

 

 

Za redakci časopisu Mgr. Dana Ježová
   

Případné dotazy na: jezova@mskurim.cz 
 

 

 

 

 

 

Další číslo našeho časopisu ze života kuřimských mateřských škol je tu!  
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            MATEŘSKÁ ŠKOLA ZBOROVSKÁ 

     Jak jsme moštovali 

Ráda bych se s Vámi podělila o zážitky z úžasného dopoledne na MŠ Zborovská, které jsme 

s našimi dětmi prožili.  Protože se snažíme, aby děti své dovednosti a vědomosti získávaly 

především prostřednictvím pozitivních zážitků, připravili jsme pro ně akci moštování jablíček 

na naší školní zahradě. Díky vybavení a velké podpoře naší kolegyně Renaty a jejího manžela 

byla do prostor naší školní zahrady navezena veškerá potřebná moštovací technika. Rodiče na 

naši akci přispěli velkou spoustou chutných jablíček.  Děti tak mohly nejprve jablíčka 

porovnávat, ochutnat, řadit dle velikosti, barvy a dalších kritérií. Následně si vše samy na 

moštování připravily. Jablíčka umyly, paní kuchařky připravily zásobu kelímků a mohlo se 

začít. Užili jsme si to všichni…drtilo se…lisovalo…vynášel bio odpad….a pak se ochutnávalo.  

Odpoledne jsme hrdě dali ochutnat i všem rodičům. Na svačinu i oběd jsme si na sladkém moštu 

pochutnávali ještě několik dnů. Moc děkuji všem, kteří byli součástí…všichni jsme si to 

žili……a měli báječné dopoledne plné nových zážitků…  

Vaše „úča..“ Dana 

 

                                                              

 



DUHOHRÁTKY NA ZBOROVSKÉ 

V Mateřské škola Zborovská se 3. listopadu 2022 uskutečnil projektový den 

„DUHOHRÁTKY“ na podporu podnikavosti, kreativity a logického myšlení dětí předškolního 

věku. Veškeré aktivity se odehrávaly s barevnými kameny z odlehčeného recyklovaného plastu 

a hry tak byly pro děti o to zajímavější. Cílem celého projektu byla stimulace plosky nohy dětí, 

rozvoj hmatového vnímání, zlepšení emocionální stability a schopnosti koncentrovat se, 

zvýšení zájmu o učení, stimulace vestibulární rovnováhy, rozvoj pohybové koordinace a 

zlepšení schopnosti rozhodování. Procvičily si také konstruktivní dovednosti při stavbě věže, 

třídily a přenášely kameny dle barvy a počtu, stohovaly kameny dle vzoru, tvořily ornamenty, 

procvičily orientaci v prostoru s vyhýbáním a rychlou reakci na signál. Celé dopoledne se neslo 

v duchu vzájemné kooperace a spolupráce. Projekt byl financovaný z prostředků EU, z projektu 

Šablony III.   

Děti i paní učitelky byly z této akce nadšené, a proto se MŠ Zborovská rozhodla tuto moderní 

a kreativní učební pomůcku pro děti zakoupit. Už se všichni těšíme, až společně s dětmi užijeme 

s kameny spousty legrace a zábavy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Andrea Hejtmánková, Leona Hájková 

 

  Strašidelná stezka MŠ Zborovské 

V podvečer 16.11.2022 mohly děti z MŠ Zborovská vyzkoušet svoji odvahu na strašidelné 

stezce od Ranče u Olivera. Vydat se mezi čerty, čarodějnice, kouzelníky, královnu Zlobu a další 

pohádkové bytosti nebyla žádná legrace. Kouzelnou a strašidelnou atmosféru dodalo stezce 

také osvětlení trasy lucernami se svíčkami.  Na děti čekala strašidelná stanoviště s ještě 

strašidelnějšími úkoly, např.  hmatový pytel, kouzelný plášť ukrývající zvuky nejrůznějších 

zvířat, slalom mezi kostmi, poháry čarodějnice Leontýny s nejrůznějšími lektvary (česnekový, 

skořicový, pomerančový či jehličnatý), hádanky děda Vševěda a ohnivý košík s odměnou. Děti  

vše zvládly za doprovodu a podpory rodičů a také díky svým úžasným strašidelným kostýmům, 

ve kterých byly některé doslova k nepoznání. V cíli na všechny čekala sladká odměna a teplý 



čertovský nápoj.Myslím, že tuto akci si všichni zúčastnění báječně užili a už se těšíme na akci 

další. 

 

      Za kolektiv MŠ Zborovská Lucie Valenčíková 

 

 

Pasování předškoláků 2023 

Ve čtvrtek 25. 5. 2023 v Mateřské škole Zborovská proběhla jedna z největších a 

zároveň pro děti jedna z nejdůležitějších akcí celého školního roku - pasování předškolních dětí 

na školáky. Celé odpoledne probíhalo v duchu Harryho Pottera, stejně jako tablo. Děti si 

společně s učitelkami připravily pro své nejbližší bohatý program, jehož součástí byly společné 

básničky, písničky a moderní tance. V rámci tříd poté děti předvedly vlastní vystoupení. 

Některé třídy ztvárnily dramatizaci pohádek s hudebním doprovodem od Jaroslava Uhlíře a 

Zdeňka Svěráka – O Červené Karkulce, O Budulínkovi. Součástí vystoupení byly také básničky 

s tématikou školy a loučení se školkou. Jedna ze tříd si připravila společenský tanec na píseň 

z pohádky Kouzla králů - Buchet je spousta. Po jednotlivých vystoupeních proběhla přehlídka 

předškoláků s aktovkami a děti byly pasovány na školáky. Na památku si odnesly medaile a 

knihu O zvířátkách, která byla společným dílem všech předškoláků. Po skončení programu bylo 

pro děti přichystáno občerstvení, malování na obličej, fotokoutek, pouštění balonků přání a 

diskotéka. Kdo měl zájem, mohl si přinést stan a užít si přespávání s rodiči na školní zahradě. 

Celá akce se velmi vydařila, počasí nám přálo a všichni si pasování užili. Přejeme předškolákům 

hodně štěstí a úspěchů do další životní etapy a ať se jim daří v celém jejich životě. 



          

 

 

 

Mgr. Leona Hájková 

 

 

 



MATEŘSKÁ ŠKOLA JUNGMANNOVA  

        Soutěž PEZ 

 Společnost PEZ vyhlásila výtvarnou soutěž na téma „Sportujeme rádi“. A kdo jiný než 

děti, a ještě k tomu ze Zdravé MŠ, by se měl zapojit. Takže „Takže hurá do toho, ať máme 

hotovo!“ Téma sportu, pohybu je dětem blízké, řada z nich chodí na cvičení pravidelně. 

 Do kreslení se zapojily i děti, které tvoření nevyhledávají. Ale protože se kreslilo jejich 

oblíbené téma, obrázek se víc než povedl, viď Tobíku.      

 Krásných obrázků vzniklo víc, proto paní učitelky (se souhlasem pořadatele soutěže) 

z nich vytvořily film, který vložily do obřího foťáku z kartonu. Celé dílo pak společně pečlivě 

zabalily a teď už čekáme, zda naši vysněnou cenu v podobě skákacího hradu získáme. 

 Držte nám, prosím palce!                                                             Kolektiv MŠ Jungmannova 

      

 

Čarodějnické odpoledne v MŠ Jungmannova 

28. dubna se v naší školce uskutečnilo „Čarodějnické odpoledne“ na školní zahradě. 

Děti si připravily vystoupení pro rodiče, kde předvedly tematické básně, písně a zatančily 

hudební pohádku „Perníková chaloupka“. Po vystoupení bylo nachystáno plnění 

čarodějnických úkolů na stanovištích (slalom, hod na čarodějnici, lovení žabiček a skládání 

puzzle „Harry Potter). Pro všechny děti byl připraven i skákací hrad, kde se mohly společně 

vyřádit. Hrad byl vítěznou cenou, kterou jsme vyhrály na jaře ve výtvarné soutěži s PEZ. Bylo 

připraveno občerstvení, stánek s cukrovou vatou a za asistence rodičů si děti mohly opéct 

špekáčky na ohni. 



V 18.00 hodin vydařená akce pro rodiče a všechny děti skončila a naši odvážní předškoláci 

zůstali v MŠ na spaní přes noc. Byl pro ně připraven další večerní program. Odvážně se po 

dvojicích vydali na stezku odvahy po třídách školky, která byla vyznačena svíčkami. Poté měly 

za odměnu diskotéku, kde si všechny děti zatančily a předvedly různé taneční kreace. Před 

spánkem ochutnaly různé dobrůtky i od kamarádů, které jim nachystali rodiče. 

Pak už se děti připravily do postýlek, vyčistily si zoubky a s pohádkou postupně usnuly. Celá 

akce se dětem moc líbila, měly spoustu jedinečných zážitků a vzpomínek na školku. 

 

 

Karneval v MŠ Jungmannova  

Dne 28.února 2023 se v naší školce konal Karneval. Všechny děti z naší školky se velmi těšily, 

každý přišel v kostýmu. Měli jsme tu Spidermany, princezny, Batmany, piráty. Pro děti byl 

připravený zábavný program, přišel k nám Šáša, který dětem ukazoval, co všechno dovede 

s míčem, zatancoval si s nimi, naučil je nový taneček. Všechny děti se náramně bavily. Dnešní 

den jsme si všichni užili a hodně jsme se nasmáli. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Krávy, ovce, koně,…jak si vlastně povídáte…aneb Včeličky na výstavišti 

v Brně 
             „Marti, Marti, v Brně bude zase výstava hospodářských zvířat. Co kdybychom tam s 

dětmi jeli?!“  V pondělí 24.4.2023 brzy ráno na nás v šatně čekalo 13 natěšených dětí s řádně 

vybavenými batůžky.  

Abychom předešli nepříjemnostem, dostali všichni účastníci výletu stejnou kšiltovku a na ruku 

náramek s telefonním číslem na paní učitelky. Tak pozor! Vyrážíme! Náladu nám nezkazilo ani 

počasí, které nám úplně nepřálo. Jako dopravní prostředek jsme zvolili osvědčený vlak. Děti 

byly úžasné, nikdo neudělal v docela plném vlaku ostudu. V pořádku jsme dorazili na brněnské 

hlavní nádraží, dál tramvají. Děti vše zvládaly bravurně. Netrvalo dlouho a již jsme viděli brány 

výstaviště. Nejdříve jsme koupili vstupenky, které si všechny děti samy u turniketu označily.  

Než jsme se vrhli do jednotlivých pavilonů, nastal čas se řádně posilnit. Bylo úžasné sledovat, 

jak tentokrát nebyly žádné zbytky     .Prohlídku jsme zahájili u koní. Všichni se posadili na 

tribuně a s úžasem sledovali různá plemena koní, poníků – (někdo si myslel, že to jsou hříbátka 

    ). Dalším bodem programu byla návštěva včelařských stánků.Vystavovatelé byli velice milí 

a dětem vše velice ochotně vysvětlovali i ukazovali. Viděli jsme včelku a o kousek dál i včelí 

křidélko pod mikroskopem. Byli jsme překvapení, že včelí křídlo není hladké, ale má zajímavou 

strukturu. Nádhera     Chtěli jsme dětem ukázat majestátní kladrubáky, proto jsme společně 

zamířili do stanů, kde byly boxy s koňmi. Byla to úžasná podívaná. Děti viděly nejen koně, ale 

i práci ošetřovatelů, kteří byli téměř na každém kroku. Děti si tak uvědomily, že vlastnit koně, 

není žádná legrace, ale pořádná dřina. Po prohlídce stanů s koňmi jsme se vydali do pavilonu 

se zvířaty, která většině dětí učarovala nejvíc – krávy. Ale vůbec se jim nedivíme. Viděli jsme 

krávy plemene Jersey – nádherná zvířata s obrovskýma očima, mokrým čumákem a sametovou 

srstí barvou připomínající bílou kávu. Viděli jsme ta obrovská, mlékem nalitá vemena. A měli 

radost, že děti můžou na vlastní oči vidět, odkud se bere mléko v obchodě.  

Pak jsme viděli i plemena chovaná na maso a mohli porovnat rozdíl ve stavbě těla mléčných a 

masných plemen. Moc nás pobavil salon krásy pro kravičky. Ošetřovatelé je zde stříhali, 

fénovali, čistili jim kopyta…takový barbershop pro krávy, že Marti     … rozplývali se nad 

boxy s telátky a žasli nad přímo obří mohutností plemenných býků, kteří budí náležitý respekt. 

Kromě spousty zvířat byl součástí výstavy i doprovodný program a stánky, kde jsme mohli 

pozorovat, jak se zpracovávaává ovčí a kozí srst na vlákno. Byly připraveny i stánky, kde si 

zájemci mohli vyzkoušet plstění z merina. Z každého většího výletu se vozí suvenýr. Aspoň u 

nás, když jsme byly s Marťou malé, to tak bylo. Takže jsme se rozhodly, že si merino koupíme 

a něco nového se i my s dětmi přiučíme ve školce. Bylo toho tolik k vidění, že jsme ani 

nevnímali čas. Hladová bříška se však začala ozývat a my zjistili, že se blíží nejen čas obědu, 

ale také čas, kdy se budeme muset vydat na zpáteční cestu. 

Vrátili jsme se na tribuny ke koním, kde stále probíhaly ukázky a pustili se s chutí do řízku 

s chlebem. Ani tentokrát moc zbytků nebylo     S plnými bříšky a spoustou zážitků jsme se 

vydali na zpáteční cestu. Dveře školky jsme otvírali ve chvíli, kdy naši kamarádi vstávali 

z postýlek po poledním odpočinku.Myslím, že se nám výlet víc než povedl. Tak zase někdy 

příště     Ahooooj      Za Včeličky p.uč. Pavla a Marťa   

 

 

 



 

 

 

             Výlet do ZOO Jihlava MŠ Jungmannova dne 5.června 2023 

 

 

 

 

       



 

 

 

 

 

  



 

 

Návštěva policejního útulku MŠ Jungmannova   

V úterý 20.6. jsme s předškolními dětmi vyrazili na výlet do policejního útulku v Brně. Děti  

měly s sebou batůžek s pitím a malou svačinkou. Ráno jsme se vydali na autobusovou zastávku 

u kulturního domu, kde jsme nasedli do autobusu 302 směr Brno – Bystrc. Po příjezdu do cílové 

stanice jsme šli na dětské Rákosníčkovo hřiště, na kterém si děti chvilku pohrály a posilnily 

svačinkou. Poté jsem se vydali do útulku. Po příchodu děti nachystaly malé dobrůtky, které 

pejskům přivezly. Paní policistka dětem ukázala záchytné auto, ve kterém jezdí pro nalezená 

zvířata. Ukázala dětem klece, odchytové nářadí a děti si mohly prohlédnou auto i zevnitř. Děti 

pokračovaly do veterinární ordinace, kde dětem paní veterinářka ukázala celou ordinaci, ve 

které se musí vyšetřit každé nové zvířátko, které se dostane do útulku. Dokonce se děti mohly 

podívat na malý operační sál, kde mohou místní veterináři provádět malé zákroky. V ordinaci 

na děti čekalo malé štěňátko pitbula, se kterým se mohly děti pomazlit. Dále jsme šli do 

oddělení, kde se nacházely kočky a koťátka, se kterými se děti mazlily a hrály.  Na rozloučení 

a jako poděkování za dobrůtky, které děti donesly, dostaly dárečky s logem útulku. Jako sladkou 

tečku za tímto výletem si děti daly ve stínu velkého stromu jahody. Děti se po krásném 

dopoledni vracely do školky plné zážitků a těšily se, jak se o ně podělí se svými kamarády. 

 



 

 

MATEŘSKÁ ŠKOLA KOMENSKÉHO  

Předvánoční dílničky pro šikovné ručičky 

V polovině prosince jsme uspořádali pro naše děti a jejich rodiče předvánoční dílničky. Paní 

učitelky připravily ve svých třídách několik „stanovišť“, kde si děti mohly vytvořit např. 

obrázek anděla z otisku vlastního chodidla, vánoční vazbu, vánoční přáníčko, papírovou 

ovečku, nazdobit si perníček skutečný i papírový, ale také si podle nálady třeba ušít textilní 

košík na opravdickém šicím stroji, který (které) za námi přijely ukázat a naučit šít děti i 

maminky prima lektorky projektu Brána Brněnska. Jak to bývá, dobří holuby se vracejí a bývalé 

paní vedoucí učitelky taktéž. Podívat se, jak jde jejich školička dál, kam se ubírá a jak je hlavně 

díky nim skvělá. Takže děkujeme paní učitelce Marii Vernerové a jejímu muži, kteří pro děti 

připravili možnost udrátkovat si např. motýlka, nebo andílka. V předvánočním chvatu jsme 

všichni společně vytvořili příjemnou chvíli, kdy je možné si jen tak popovídat, něco pěkného 

si vytvořit, pochutnat si na drobném pohoštění, které připravily naše šikovné maminky a naše 

paní kuchařky. A venku se do tmy snášel první prosincový sníh, který jen podtrhl skvělou 

atmosféru adventního podvečera. Moc děkujeme a za rok zas-přijďte jen tak pobýt, těšíme se 

na Vás už teď         Za kolektiv MŠ Komenského Mgr. Dana Ježová 

 



S mateřskou školou na výstavu betlémů 

 



Ve čtvrtek 2. 1. 2023 jsme se s dětmi vydali na výstavu betlémů do kuřimského kostela sv. Maří 

Magdalény. Po příchodu do kostela nás přivítala pohádka „O vánoční hvězdě“, která nám 

přiblížila příběh o třech mudrcích, kteří přišli přivítat narozeného Ježíška. Po příběhu se nás 

ujali průvodci, kteří si děti rozdělili do třech skupinek a představovali jim vystavované betlémy. 

Naše skupinka začala přímo v samotné lodi kostela u tradičního keramického betlému, o kterém 

nám povídal místní farář PhDr. ThLic. Ing. Jaroslav Filka. Tento betlém se skládá z přibližně 

30 cm vysokých základních figurek, mezi kterými zatím nebyly k vidění postavy tří králů, 

protože ty se do betléma přidají až v den jejich svátku, tedy 6. ledna. Poté jsme se postupně 

přesunuli do dvou oratoří, kde jsme si prohlédli celkem přes 100 kusů lidových betlémů různých 

velikostí a materiálů jako je například vosk, dřevo, kukuřičné šustí, papír nebo perník. Modely 

těchto betlémů jsou zapůjčené z několika zdrojů. V první místnosti se nachází především 

modely od paní Jarmily Svobodové ze Sivic. Ve druhé oratoři pak betlémy od paní Dany 

Minksové z Lelekovic, kde děti zaujala maketa kuřimského kostela a figurky místních četníků.  

Ten, kdo se chtěl pochlubit svým betlémem, mohl využít výzvy kuřimské farnosti, a přinést tak 

na výstavu i vlastní betlém. Této výzvy využili jak občané Kuřimi a blízkého okolí, tak i děti 

z kuřimských základních a mateřských škol. Naše školka Komenského se také zapojila. Děti za 

pomoci učitelek vytvořily „perníčkový“ betlém z papíru. Naše poslední zastávka směřovala na 

kůr, kde si děti mohly prohlédnout varhany a společně si za jejich doprovodu zazpívaly koledy.  

                Za MŠ Komenského Bc. et. Bc. Tereza Štěpánková 

Šití a návrhářství v mateřské škole Komenského 

 To bylo tak, přijela k nám opět naše známá Zdenička z projektu Brána Brněnska a dovezla zase 

dva opravdové šicí stroje. Akce byla určená z pochopitelných důvodů pro předškolní děti, které 

si samy vystřihly tvar ptáčka a postupně k tělíčku na šicím stroji přišily šňůrku a nožičky, pak 

sešily obě poloviny k sobě. A první vlastnoručně ušitý výrobek je na světě! Věřte-nevěřte, více 

nadšení byli chlapci, ale ani děvčata nezůstala v pozadí. Milé maminky, babičky, zkuste, 

prosím, pouvažovat nad tím, jestli by jste nevzaly své dítě, vnouče do učení a nezkusily spolu 

oživit krásnou a tradiční hru na šikovné ruce, fortel, dobrý nápad- rovná se krásný a užitečný 

koníček. No, koukněte na tu radost a hrdost nad tím, co děti dokáží     

 

….a milá Zdeničko, díky za dobré nápady a trpělivost! 

           Za MŠ Komenského Mgr. Dana Ježová 



                                      Pálení Čarodějnic  

 

Naše mateřská škola se stala na týden dějištěm všech možných i nemožných čar, lektvarů a 

zaříkadel pro začínající ježibaby a ježidědky. Ve třídě Ježečků vznikly tak špičaté klobouky, že 

by se za ně nemusela stydět žádná ježibaba. V Myškách paní učitelka vymyslela pro všechny 

vaření lektvarů, kterým si ověřovala nejenom zrakové vnímání, ale i správný úchop tužky.  

Paní učitelky se rozhodly využít nově zrekonstruované zahrady, která se v průběhu týdne začala 

nenápadně měnit. Na ohrazení okolo stromků začaly přibývat pavučiny s pavouky, které si pro 

své kamarády připravila třída Veverek. V průběhu týdne jsme na zahradě společnými silami 

vyrobili čarodějnici. Paní učitelky po celé zahradě nachystaly stanoviště s úkoly. Před plněním 

úkolů přišel dlouho očekávaný okamžik, a to pálení naší čarodějnice. Po tom, co dohořel oheň 

se děti rozprchly po zahradě plnit různé úkoly. V naší nové venkovní učebně nechybělo ani 

zdravé pohoštění, za které děkujeme našim šikovným maminkám! Poděkování patří i našim 

paním provozním, které se zúčastní všech našich akcí pro děti a jsou pro nás velkou oporou. 
         Za MŠ Komenského Martina Ščudlová 

 

 

 
 

    Výlet do VIDA! Centra v Brně 

Letošní výlet jsme zvolili trošku jinak než obvykle, všímáme si vzrůstajícího zájmu dětí o 

techniku, bez které ať chceme nebo ne se dnes už nikdo neobejde. Samotná budova VIDA 

centra je zajímavá, uvnitř ještě zajímavější. Měli jsme dlouho dopředu objednaný vzdělávací 

program určený pro děti od 2-7let s názvem Oskar a 3D bratři. Jak jsme mohli sledovat, i 



nejmenší děti byly z interaktivního a velmi zábavného programu nadšené. Dětem zde poutavě 

a fundovaně vysvětlovali např. co je podstatou fotografování mobilním telefonem, děti si 

vyzkoušely základy programování, některé děti si v programu i zahrály. A nechybělo ani 

upozornění, že technika je faj a potřebná, ale svět je mnohem 

zajímavější i „naživo“. Předat takto malým dětem takovou 

závažnou informaci bez mentorování a poučování, to už chce 

opravdu přemýšlet! 

Dovolím si všem rodičům doporučit návštěvu tohoto projektového 

centra v rámci rodinného výletu, nejen děti budou nadšené     

 

 

 

  
Pasování předškoláků na Komendě 

Tak už je to opět tady, odcházejí nám další děti, i tak by se to dalo říct. Jenže místo nostalgie je 

na místě radost, vždyť z maláčků, kteří se ráno nedokázali odloučit od maminky se za tři roky 

staly děti, které se už světa nebojí, právě naopak-těší se na vše nové, co je v budoucnu čeká! 



Takže jsme společně připravili mírně humorný program v duchu středověkých rytířských cností 

pro rodiče a všechny, kdo se to odpoledne 14.6 v 17 hodin dostavili na naši krásnou a novou 

zahradu, kde statečný rytíř (paní učitelka Ščudlová) dovedl na Zelený hrad zvaný Komenda 

budoucí mladé rytíře řádu Předškoláků. Pasováni nebyli rytíři jen tak, museli trochu protivné 

královně ukázat, co všechno už umí. K tomu jim pomáhaly tři krásné a hodné princezny (paní 

učitelky J. Marešová, R. Sedláčková, Bc.et Bc. Tereza Štěpánková). A jak to celé dopadlo? 

Nebojte, dobře. Děti se zdravou sebejistotou předvedly, co v nich je, královna je pak s radostí 

pasovala, každý dostal knížku na památku, pro děti naše paní kuchařky připravily výborné  

pohoštění. 

   Ano, odcházejí nám, ale je to vlastně radost a jen malounko smutku…..:) 

Za MŠ Komenského Mgr. Dana Ježová 

 

 

                  MATEŘSKÁ ŠKOLA BRNĚNSKÁ 

                                   Děti malují pro Konto Bariéry 

Každý den se v naší mateřské škole setkávají děti se svými kamarády. Hrají si, zpívají, tvoří, 

sportují, kreslí si a malují, prostě dělají spoustu věcí, které je baví a mají je rády.                                                      

Tyto děti jsou zdravé a šťastné, a prožívají bezstarostné spokojené dětství. 

Pozorováním okolního světa však zjišťují, že všichni lidé nemají to štěstí, a spousta dětí i 

dospělých se musí potýkat s různými zdravotními problémy po celý život. 

Společně si o všem, co se kolem nás děje, co vidíme, slyšíme a prožíváme, hodně povídáme. 



A protože děti vedeme k tomu, aby byly empatické, často se zamýšlíme nad tím, jak bychom 

mohli těmto lidem pomoci v rámci svých sil a schopností. 

Proto jsme se rozhodli zapojit do projektu Děti malují pro Konto Bariéry. Je to celostátní 

přehlídka dětských výtvarných prací a má tři soutěžní témata:  

1. Zima – OBJEVY A VYNÁLEZY 

2. Jaro – INSPIROVÁNO UMĚLECKÝM DÍLEM 

3. Léto – ARCHITEKTURA 

Výtvarná díla našich dětí jsou zařazena v I. kategorii – MŠ (práce dětí do 6let, které vznikly 

v mateřské škole), a na vybrané výtvarné práce čeká odměna ve formě Diplomu a kalendáře.                                

Můžete si je prohlédnout v galerii na www.detimaluji.cz. Ty nejlepší z nich budou potom 

bezplatně využity pro tvorbu obrazové části kalendáře Děti malují pro Konto Bariéry, jehož 

prodejem jsou získávány finanční prostředky na nákup školních   pomůcek pro postižené děti. 

Všichni věříme, že i tato naše malá pomoc má význam, protože, když pomáháme, radost 

druhým uděláme.                                                                                                

          Iva Čuhelová  

 

http://www.detimaluji.cz/


 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

  

 

OTEVŘENÁ 
ZAHRADA S NAUČNOU „PTAČÍ 

STEZKOU“ 

 

 

PRO VŠECHNY PŘÁTELE ŠKOLY A 

TY, KTEŘÍ CHTĚJÍ POZNAT NAŠI 

MATEŘSKOU ŠKOLU  

Jsme u příležitosti Mezinárodního dne ptactva a jarního hnízdění připravili naučnou Ptačí 

stezku. Plnit úkoly a dozvídat se o životě ptactva mohli děti s rodiči na naší školkové zahradě. 

Sezvali jsme i všechny přátele školy, ale i přátele a známe, kterým byla naše zahrada při této 

příležitosti otevřena od úterý 4.4. do čtvrtka 6.4.  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

  

  

 

 

 

OTEVŘENÁ ZAHRADA: RELAXACE 
PRO MAMINKY“ 

A PRO VŠECHNY PŘÁTELE ŠKOLY  
 

Při příležitosti Mezinárodního dne MAMINEK jsme pro děti a jejich maminky připravili 

relaxační stezku na naší školkové zahradě. Naše zahrada byla při této příležitosti otevřena od 

středy 10.5. do pátku 12.5.  

 

 



 

 

Kuřimka, 

 

malý potok, který pramení na západním okraji Drahanské 

vrchoviny na území Svinošic a ústí do Brněnské přehrady, má 

délku toku 17 km.V Kuřimi protéká v bezprostřední blízkosti 

naší mateřské školy, a proto je po celý rok zdrojem pozorování 

a inspirací nejen pro děti, ale i pro dospělé. Na jaře můžeme 

na jeho březích najít první sněženky, bledule a sedmikrásky, 

nad vodou se naklání dlouhé vrbové větve plné malých 

rašících lístků. A právě v tomto období využíváme s dětmi 

Kuřimku k našemu již tradičnímu vynášení Morany. Morana 

je vlastně paní Zima, a je symbolem chladu, dlouhých 

tmavých nocí, nemocí a všeho,                co lidem i zvířatům 

škodí. Proto se zapálená hází do tekoucí vody, aby ji proud 

odnesl co nejdál                a začalo konečně to dlouho všemi 

očekávané jaro. 

Vynášení Morany je prastarý rituál náležící ke Smrtné neděli, 

a jeho prostřednictvím se můžete symbolicky rozloučit nejen 

se zimou, ale i se vším, co vás trápí… 



Když si potom ještě natrháte pár jarních větviček a ozdobíte je barevnými mašličkami, budete 

mít        „létéčko“. Doma nebo ve školce ve váze vám vytvoří krásnou dekoraci, a tu správnou 

atmosféru. Tyto větvičky totiž symbolizují nový život, energii a příchod jara. 

Rádi bychom proto všem popřáli nádherné dny plné sluníčka, úsměvů a společných zážitků, na 

které se nezapomíná. 

                                                                                           KOŤATA a paní učitelky z MŠ Brněnská 

 
 

ZŠMŠ KOMENSKÉHO 

                                                      Duo Eden 

  Pod vznešeným názvem Duo Eden se skutečně skrývá ráj. Ráj pro zvířata, o která se starají a 

cvičí dva stálí trenéři, aby se následně jejich vystoupení stalo pohlazením na duši a pobavením 

pro obecenstvo.  

V naší MŠ jsme je zažili již několikrát. Tentokrát nás oblažila svou přítomností rodinka tří 

feneček, které kromě standardní prosby předními packami a chůzí mezi učitelovýma nohama, 

předvedla např. kotouly, podlézání pod překážkami, nebo naopak jejich přeskakování, tanec 

v páru a v neposlední řadě např. vláček. Jak že se dělá vláček ze psů? Inu, psíčci se postaví na 

zadní tlapky, přední ťapky opřou o ramena druhého pejska a takto chodí několikrát dokola. 

Není snad nutno dodávat, že za každý správný cvik byli hafíčci spravedlivě odměněni mlsáním. 

Součástí tohoto vystoupení bylo hlazení 4metrového hada, focení s ním. Nezapomnělo se ani 

na pí. učitelky, které si jej mohly potěžkat položením na ramena a krk. Pro zajímavost – takový 

škrtič váží 35 – 40 kg a to už je skutečně dosti znát.  

  Jediné, co by se dalo těmto dvěma nadšencům vytknout bylo, že jejich představení bylo příliš 

krátké, neboť většina dětí má zvířata ráda a jistě by nebyla proti tomu, aby se taková menší 

cirkusová manéž poněkud protáhla. 

 

    Za MŠ-ZŠ Komenského a MŠ Podlesí napsala M. Vičarová 



 

    

 

                                Olympiáda 2023 

A už je tu opět červen a s ním i velká událost pro všechny naše děti, totiž školková sportovní 

akce. Letos dětská olympiáda připadla na pátek 2. června. Na stadionu se sešly děti už v 8 hodin, 

kdy ještě sluníčko tolik nepálí. Aby bylo sportovní klání spravedlivé, jsou děti vždy podle věku 

rozdělené do dvou skupin, také náročnost jednotlivých disciplín je limitovaná věkem dětí. Mezi 

soutěžní disciplíny patří běh, hod do dálky, slalom, skok z místa. Jako odměna a možnost 

aktivního odpočinku posloužil tolik oblíbený skákací hrad, kde se děti z jednotlivých pracovišť 

postupně vystřídaly. Samotnou akci zahájila paní ředitelka Mgr. Novotná a starosta města 

Kuřimi Mgr. Sukalovský. Následovala školková olympijská píseň a tradiční básnička v podání 

dětí. Rozhodčí i malí sportovci pak složili slib v duchu fair play. Zahajovací ceremoniál 

zahrnoval také zažehnutí olympijského ohně a vypouštění balonků k velké radosti všech dětí. 

Tím byla olympiáda zahájená a děti ze všech našich pracovišť za doprovodu pedagogických i 

nepedagogických zaměstnanců postupně splnily dané disciplíny. Taková akce se neobejde bez 

nezištné pomoci dobrovolníků, sportovců, studentů a matadorů našeho sportu, kterým náleží 

velký dík, který za podporu a přízeň nejen při olympiádě patří i městu Kuřim. A jaký že je 

vlastně základní rozdíl mezi skutečnou olympiádou a tou dětskou? Jistě, u opravdové 

olympiády jde o věhlas, prestiž a hlavně vítězství. V té naší byl vítězem každý. Na stupních 

vítězů stály děti, které měly skutečně nejlepší výkony, ale medaili dostal každý. Sice byla 

z čokolády, ne z drahého kovu, ale o to sladší    . 

 Za medaile děkujeme našemu sponzorovi firmě Fikar, s.r.o. 

Tak, ahoj, zase za rok! 



  

 

 

 

  

 

    

 


